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Verslag tweede infovergadering vergroening begraafplaats Donk 

 
Datum: 7 oktober 2022 
Tijdstip: 20 uur 
Locatie: Parochiezaal Donk 
Verslaggever: Marleen Steenaerts 
 
 

Tweede infovergadering vergroening begraafplaats Donk 
 
Uitnodiging vergadering 
 
Bij de start van de vergadering wordt vanuit het publiek opgemerkt dat meerdere mensen van binnen en buiten Herk-de-Stad niet op de hoogte 
waren van de organisatie van de infovergadering. 
 

Niemand werd persoonlijk uitgenodigd. De infovergadering werd alleen aangekondigd via de sociale media, Flits en digitale 
informatieborden. Bij elk graf werd een aanplakking aangebracht die een jaar blijft hangen om zo de familieleden binnen en buiten Herk 
op de hoogte te brengen van de plannen voor de herinrichting van het kerkhof en van de mogelijkheid om de overledene te laten 
overbrengen naar het andere kerkhof mits het nemen van een concessie. De datum van de infovergadering in de 3540 aakondigen is 
moeilijk omdat het gaat om een tweemaandelijks informatieblad. In de 3540 van november-december wordt wel gevraagd aan mensen 
die op de hoogte gehouden willen worden hun gegevens door te geven. 
 

Toelichting plannen Donk (Chantal Lenaers van Studio LST) 
 
De volledige presentatie vind je terug in een aparte bijlage. 
 

• Aan de rechterkant, achter de kapel, komen een zitruimte en zuiltjes met de vermelding van de namen van de overleden kinderen.  

• De ontwerper stelt de vraag of ook het monument van de Oudstrijders naar deze zitruimte moet verhuizen. Hier is plaats om een hulde 
te doen. Nu staat het oorlogsmonument tegen de muur van het kerkhof. 

• Links van de kerk komt een herdenkingspad met namen van de mensen die op het kerkhof begraven liggen. Dit is breed genoeg zodat 
de familieleden daar nog bloemen kunnen zetten.  

• De grafstenen die niet door de familie worden weggehaald, worden verbrijzeld. Dit steengruis wordt gebruikt om hiermee de paden aan 
te leggen. Links en rechts komt een bomenrij zodat dit het uitzicht geeft van een laan.  

• Rond de kerk komt een biodiverse beplanting.  

• Tegen de wanden van de kerkhofmuur voorziet Studio-LST heesters in een bloemrijke beplanting.  

• Via het hekwerk blijft er zicht naar binnen. 

• Door de Erfgoedraad werd een lijstje doorgegeven van te behouden graven. Hieruit werd door de stuurgroep de keuze gemaakt voor 
het behoud van de volgende vijf grafstenen: het graf van Damry Ponet, een groot graf bij de ingang aan de linkerkant en drie grote 
monumentale grafstenen krijgen een plaats bij de zitruimte. Ook worden een aantal ijzeren kruisen aan de linkerkant van de ingang 
geplaatst.  

• Aan de achterkant van het kerkhof komt een halfhoge haag. 

• Twee weken voor en twee weken na Allerheiligen mag er geen graf opgeruimd worden uit respect voor de herdenking van de doden.  

• De terugkoppeling met het definitief plan is voorzien voor mei 2023. 

• Nadien wordt gestart met het uitvoeringsdossier. De uitvoering is voorzien van september 2023 tot januari 2024.  

• Deze Allerheiligen is de laatste Allerheiligen waarbij de begraafplaatsen van Donk en Schakkebroek in hun oorspronkelijke staat te 
bezoeken zijn. 

 
Vragenronde 
 
De voorzitter van de Erfgoedraad merkt op dat van de 450 overledenen en 350 grafstenen er maar vijf bewaard worden. De Erfgoedraad 
vindt dit weinig.  
Het is de bedoeling dat van de oude begraafplaats een stiltepark gemaakt worden. In Herk-de-Stad wordt geen enkel kerkhof opgeruimd. In 90 
procent van de andere gemeenten worden graven waarvan de concessies zijn vervallen, weggedaan en vervangen door nieuwe graven. Dit 
gebeurt niet in Herk-de-Stad. Het bestuur wil de overledenen van het kerkhof van Donk de eeuwige grafrust geven en van het kerkhof een 
testament maken met de namen van de overledenen in een herdenkingspad. De mensen die daar nu begraven liggen, blijven daar voor altijd 
liggen. Wie dat niet wil, mag zijn/haar overledene laten opgraven en naar het andere kerkhof laten overbrengen. De familie moet dan wel een 
concessie nemen.  
 
Vanuit de zaal wordt de opmerking gegeven dat er geen enkele grafsteen moet bewaard blijven want in de dood is iedereen gelijk. 
 
Sommige mensen zijn financieel niet in staat om de kosten voor het verplaatsen van een steen te betalen. 
Wie in zulke situatie zit, wordt aangeraden contact op te nemen met de gemeente. Er wordt dan bekeken of er hulp kan geboden worden bij het 
wegnemen van de steen. Een suggestie is om stenen te schenken aan Funéraire-Huppe in St-Agathe Berchem (tel. 02 469 00 66 of 0475 46 91 
27) zodat dit funerarium de stenen kan schenken aan mensen die geen grafsteen kunnen betalen.  
 
Hoe zal het herdenkingspad eruit zien? 
Het herdenkingspad wordt drie meter breed. De 450 namen van de overledenen komen met zes namen op een rij, telkens drie aan één kant. 
Bij de namen komt ook de geboorte- en sterftedatum als die bekend is en anders wordt er opzoekwerk gedaan.  
 
 
Er wordt de vraag gesteld of op het herdenkingspad de namen van mensen die samen horen gezamenlijk vermeld kunnen worden op 
het plaatje. 
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Dit zou alfabetisch kunnen maar hoe gaat dit dan met namen van neven en nichten met een verschillende familienaam. De nabestaanden 
kunnen aan de gemeente affiniteiten doorgeven van welke familieleden samen moeten vermeld worden. Het ontwerpteam zal zoeken naar een 
methodiek hoe dit praktisch aangepakt kan worden. 
 
Waarom worden er geen twee paden met namen voorzien, zowel links als rechts van de kerk? 
Er is gekozen voor een silteruimte aan de ene kant van de kerk en een herdenkingsverhaal aan de andere kant. Er wordt ook opgemerkt dat bij 
een smaller pad het gemakkelijker zou zijn om de namen aan de twee kanten goed te kunnen lezen. De ontwerper is nu in gesprek met de 
fabrikant die de stenen voor het herdenkingspad gaat maken. Het is de bedoeling om de namen in de stenen te laten gieten. Om te voorkomen 
dat er over de namen gewandeld wordt, is er voldoende ruimte voorzien. 
 
In Bilzen werd een muur voorzien om de namen op te zetten. 
In Donk is er gekozen voor een ontwerp om de namen op de grond te plaatsen. Het is de bedoeling om op een duurzame manier materialen (het 
gruis van de niet weggehaalde grafstenen) te herbruiken in de stenen van het herdenkingspad.  
 
Inventaris van de namen van de overledenen op het kerkhof 
De Erfgoedraad heeft een uitgebreide inventaris gemaakt van de graven op het kerkhof met vermelding van de namen, geboorte- en sterfdata en 
namen van de ouders indien bekend. Er wordt gevraagd om deze inventaris visueel te maken zodat ook het nageslacht kan zien waar een 
vroeger familielid begraven was. Dee inventaris kan worden opgevraagd.  
 
Er wordt opgemerkt dat 750.000 euro veel geld is voor het herinrichten van het kerkhof. 
De 750.000 euro die in de meerjarenbegroting is voorzien, is niet alleen bedoeld voor de vergroening van het kerkhof van Donk maar ook voor de 
vergroening van het kerkhof van Schakkebroek. Ook de restauratie van de kapel op het kerkhof van Herk is in dit bedrag inbegrepen. De 
gemeente wil dit budget besteden aan het aanleggen van stilteparken uit respect voor de overledenen. 
 
Is er een decreet dat voorschrijft hoe met een kerkhof moet worden omgegaan als dit wordt omgevormd tot een stiltepark?  
Het decreet zegt dat je gedurende een jaar moet aanplakken als de gemeente iets aan een graf of kerkhof wil veranderen. Het aanplakken is in 
Donk correct gebeurd.  


